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PROTOKÓŁ NR I/10 

 

z I inauguracyjnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010 – 2014 

w dniu 29 listopada 2010 roku 

 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze 

 

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad I inauguracyjnej sesji Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku III kadencji Krzysztof Seweryn Szymański otworzył I sesję Sejmiku 

Województwa Lubuskiego kadencji 2010 – 2014: Szanowni Państwo, zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o 

samorządzie województwa moim obowiązkiem, jako Przewodniczącego Sejmiku III kadencji 2006-2010, 

było zwołanie I posiedzenia Sejmiku IV kadencji. Chciałbym w tym miejscu pogratulować wszystkim tu 

obecnym Państwu Radnym sukcesu wyborczego. Chciałbym też życzyć pomyślności, 

sukcesów, wystarczającej energii i determinacji. Podejmowane są tu kluczowe dla województwa 

decyzje. Chciałbym przy tej okazji życzyć Wam podejmowania mądrych, odpowiedzialnych, rozumnych 

decyzji, takich decyzji, które pozwolą naszemu województwu iść dalej w tym kierunku,  że będziemy nie 

tylko względnie najlepsi, ale bezwzględnie najlepsi. Poprzednia kadencja Sejmiku, kadencja samorządu 

województwa była pomyślną dla jego rozwoju. Wyrażam wiarę i nadzieję, że Sejmik w tym składzie 

osiągnie jeszcze większe sukcesy. Kończąc swoją wypowiedź z całego serca serdecznie tego Państwu 

Radnym życzę. A teraz przekażę prowadzenie obrad Panu sędziemu Bogusławowi Łojowi, który wręczy 

Państwu Radnym zaświadczenie o uzyskaniu mandatu Radnego. Dziękuję Państwu. 

 

Przewodniczący Wojewódzkiej Komisji Wyborczej Bogusław Łój: Szanowni Państwo, jako 

Przewodniczącemu Wojewódzkiej Komisji Wyborczej przypadła mi szczególna rola – wręczenia 

Państwu zaświadczeń potwierdzających wybór na Radnego Województwa Lubuskiego. 

Przeprowadzenie wyborów zostało powierzone Wojewódzkiej Komisji Wyborczej, w skład której 
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wchodziło 7 osób. Chciałbym wszystkim członkom tej komisji podziękować nie tylko za sprawne 

przeprowadzenie tych wyborów, ale również za sposób, w jaki to wykonali – z pełnym zaangażowaniem 

kosztem swojego czasu wolnego. Praca przebiegała również sprawnie dzięki Zespołowi ds. Wyborów 

powołanego przez Marszałka Województwa Lubuskiego. W tym miejscu pragnę podziękować 

Marszałkowi Województwa Lubuskiego Panu Marcinowi Jabłońskiemu za to, że umożliwił nam tak 

dobre warunki pracy i wyznaczył do zespołu pracowników Urzędu Marszałkowskiego, dzięki którym 

praca komisji przebiegała bardzo sprawnie. Szczególne podziękowania składam Pełnomocnikowi 

Marszałka ds. Wyborów Panu Bronisławowi Kumorkowi. A teraz najprzyjemniejszy dla mnie moment, na 

którym myślę, że również Państwo z niecierpliwością oczekują – ten moment to wręczenie zaświadczeń 

o wyborze na Radnego Województwa Lubuskiego. Z momentem tej czynności rozpoczyna się dla 

Państwa okres pracy na rzecz pomyślności i rozwoju Województwa Lubuskiego. Proszę Państwa 

Radnych o wystąpienie w wyczytywanej kolejności do odbioru zaświadczeń, a Panią Teresę Sekułę 

Zastępcę Kierownika ds. Wyborów o odczytanie nazwisk Radnych. 

 

Dyrektor Biura Sejmiku Teresa Sekuła odczytała według kolejności alfabetycznej nazwiska Radnych 

Województwa Lubuskiego IV kadencji, którzy podchodzili w wyczytywanej kolejności po odbiór 

zaświadczeń o wyborze na radnego z rąk Przewodniczącego Wojewódzkiej Komisji Wyborczej. 

 

Przewodniczący Wojewódzkiej Komisji Wyborczej Bogusław Łój: Jeszcze raz gratuluję Państwu 

Radnym i życzę Państwu wytrwałej i skutecznej pracy samorządowej. Pozwolą Państwo, że przekażę 

głos Panu Klaudiuszowi Balcerzakowi, który poprowadzi sesję do czasu wyboru Przewodniczącego 

Sejmiku. Dziękuję Państwu. 

 

Do punktu 2. 

Otwarcie I sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Szanowni Państwo przypada mi dzisiaj szacowna funkcja 

otwarcia posiedzenia Sejmiku kadencji 2010-2014. Zapewniam Państwa ze swojej strony, że dołożę 

największych starań, aby obrady inauguracyjnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego przebiegły 

sprawnie i zgodnie z prawem.  

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak otworzył inauguracyjną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014. Powitał uczestniczących w sesji Radnych oraz Zarząd Województwa Lubuskiego z 

Marszałkiem Województwa Panem Marcinem Jabłońskim na czele. W imieniu Radnych, Zarządu i 
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własnym powitał Panią Minister Pracy i Polityki Społecznej Jolantę Fedak, a także obecnych 

parlamentarzystów - Posłów RP: Pana Marka Asta, Panią Bożennę Bukiewicz, Pana Bogdana Bojko, 

Pana Jana Kochanowskiego, Pana Witolda Pahla, Panią Bożenę Sławiak oraz Senatorów RP: Pana 

Stanisława Iwana oraz Pana Henryka Macieja Woźniaka. Następnie powitał Wojewodę Lubuskiego 

Panią Helenę Hatkę oraz przedstawicieli jednostek samorządu województwa, administracji 

samorządowej i rządowej, dyrektorów Urzędu Marszałkowskiego, przedstawicieli mediów. 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak poprosił wszystkich o powstanie oraz nakazał wprowadzenie 

sztandaru Województwa Lubuskiego. 

Lista obecności radnych województwa stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Harcerze wprowadzili sztandar Województwa Lubuskiego, a następnie odśpiewano Hymn RP. 

 

Do punktu 3. 

Złożenie ślubowania przez Radnych województwa lubuskiego. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: poinformował obecnych, iż nastąpi ceremonia ślubowania, 

objaśniając, iż złożenie ślubowania jest warunkiem umożliwiającym objęcie mandatu. Następnie 

poprosił najmłodszego wiekiem Radnego o odczytanie roty ślubowania, a następnie odczytanie kolejno 

wszystkich radnych z imienia i nazwiska. 

Radny Senior poinformował Radnych, iż każdy wyczytany radny proszony jest o powstanie 

i potwierdzenie woli złożenia ślubowania słowem „ślubuję”, oraz że po słowie „ślubuję” każdy z radnych 

może dodatkowo wypowiedzieć zdanie: „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Wszyscy Radni odczytali na głos treść roty ślubowania. Następnie najmłodszy wiekiem Radny Robert 

Paluch odczytał kolejno wszystkich z imienia i nazwiska, a wszyscy wyczytani Radni wypowiadali słowa 

„Ślubuję (-Tak mi dopomóż Bóg).  

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Szanowni Państwo, od tej chwili możecie Państwo wykonywać 

obowiązki wynikające z mandatu Radnego Województwa Lubuskiego. Na podstawie listy obecności 

stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego na sesji obecnych jest 26. Wobec czego 

Sejmik władny jest do podejmowania prawomocnych uchwał. Chciałbym dodać od siebie, że Lubuskie 

warte jest zachodu, wtedy, gdy postawimy na gospodarkę, na konkurencyjność, ale też i na tradycję. 
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Do punktu 4. 

Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Panie i Panowie Radni otrzymaliście porządek obrad wraz 

z zaproszeniem na sesję oraz ze statutem województwa. Pragnę Państwa poinformować, że w dniu 

dzisiejszym wpłynęła do Biura Sejmiku pisemna rezygnacja Pana Jana Świrepo z objęcia mandatu 

radnego. W związku z powyższym proponuję rozszerzenie porządku obrad o punkt 6a: Podjęcie 

uchwały w sprawie wygaśnięcie mandatu radnego wskutek zrzeczenia się mandatu. Projekt uchwały 

otrzymaliście Państwo przed sesją. Czy mają Państwo pytania lub uwagi do proponowanego porządku 

obrad dzisiejszej sesji? 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, zatem Radny Senior Klaudiusz Balcerzak poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. Głosowało 26 radnych. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Do punktu 5. 

Wybór Przewodniczącego Sejmiku. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Przed przystąpieniem do wyboru przewodniczącego sejmiku 

pragnę Państwa poinformować, iż w Sejmiku Województwa Lubuskiego zostały utworzone następujące 

Kluby Radnych: Klub Radnych Platforma Obywatelska RP, Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości, Klub 

Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej oraz Klub Radnych Polskie Stronnictwo Ludowe.  

Przystępujemy do wyboru Przewodniczącego Sejmiku. Przypominam, że Sejmik Województwa wybiera 

Przewodniczącego Sejmiku bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu Sejmiku, w głosowaniu tajnym. Proszę o zgłaszanie kandydatów na członków 

Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny Kazimierz Pańtak: Najpierw powinniśmy poznać kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Przepraszam, proszę bardzo o zgłaszanie. 

 

Radny Leszek Turczyniak: W imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej zgłaszam Tomasza 

Możejkę. 
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Radny Zbigniew Kościk: W imieniu Klubu Radnych PiS zgłaszam Pana Grzegorza Grabarka. 

 

Radny Leszek Turczyniak: Panie Przewodniczący, chyba się nie zrozumieliśmy, bo wniosek tutaj był 

Radnego Pańtaka, także to zgłoszenie moje jest mylne. Tak więc jeśli chodzi o Komisję Skrutacyjną 

to… Kogo wybieramy konkretnie? 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Przewodniczącego Sejmiku. Bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku w głosowaniu tajnym. W związku z tym, że 

Pan Radny Pańtak zgłosił propozycję o zgłoszeniu kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku. 

 

Radny Kazimierz Pańtak: Najpierw wyłonimy kandydata lub kandydatkę na Przewodniczącego 

Sejmiku a później powołamy Komisję Skrutacyjną, to jest logiczne. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Dziękuję. Proszę zatem. 

 

Radny Leszek Turczyniak: W związku z tym swoje zgłoszenie podtrzymuję. Zgłaszam Tomasza 

Możejkę jako kandydata na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Proszę o następne kandydatury.  

Wobec braku innych kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku Radny Senior Klaudiusz Balcerzak 

zamknął listę kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Radny Edward Fedko: Panie Przewodniczący, bo nie wiemy czy zgłoszony kandydat wyraża zgodę na 

kandydowanie. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Przepraszam, Pan Fedko to doświadczony Radny, dlatego 

pytanie jest do Pana, czy Pan wyraża zgodę.  

 

Radny Tomasz Możejko wyraził zgodę na kandydowanie na Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji 

Skrutacyjnej. 
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Radny Zbigniew Kościk: Zgłaszam Pana Grzegorza Grabarka. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak zwrócił się z pytaniem do Pana Grzegorza Grabarka, czy wyraża 

zgodę na bycie członkiem Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny Grzegorz Grabarek potwierdził, iż wyraża zgodę na bycie członkiem Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak zwrócił się do Radnych z prośbą o zgłaszanie następnych 

kandydatur. 

 

Radny Czesław Fiedorowicz: Zgłaszam Józefa Rubachę. 

 

Radny Edward Fedko: W imieniu Klubu Radnych SLD zgłaszam kandydaturę Kazimierza Pańtaka. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Rozumiem, że Panowie Radni się zgadzają?  

 

Radny Józef Rubacha oraz Radny Kazimierz Pańtak potwierdzili, iż wyrażają zgodę na bycie 

członkiem Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny Leszek Turczyniak: Panie Przewodniczący, jeszcze jedno zgłoszenie – w imieniu Klubu 

Platformy Obywatelskiej zgłaszam Panią Grażynę Stawowczyk do Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Czy Pani Radna zgadza się?  

 

Radna Grażyna Stawowczyk potwierdziła, iż wyraża zgodę na bycie członkiem Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Proszę Członków Komisji Skrutacyjnej o zajęcie miejsca przy 

stoliku celem przeprowadzenia głosowania na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Radny Czesław Fiedorowicz: A moglibyśmy przegłosować tę Komisję, Panie Przewodniczący? 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak: Tak, oczywiście. 
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Następnie Radny Senior Klaudiusz Balcerzak poddał pod głosowanie przyjęcie składu Komisji 

Skrutacyjnej.  

W wyniku głosowania skład Komisji Skrutacyjnej został zatwierdzony jednomyślnie. Głosowało 26 

radnych. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak zwrócił się do Radnych z pytaniem czy są wystąpienia Klubowe 

oraz czy Radni mają pytania do kandydata na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego? 

Wobec braku pytań do kandydata oraz braku wystąpień Klubowych, Radny Senior zwrócił się do 

Komisji Skrutacyjnej z prośbą o przygotowanie kart do głosowania oraz o przypomnienie zasad 

głosowania. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Kazimierz Pańtak: Proszę Państwa, głosowanie będzie 

bardzo proste. Jest jedna kandydatura, jedna osoba. Będą trzy możliwości: „za”, „przeciw”, bądź 

„wstrzymuję się”. Pan Możejko, aby został Przewodniczącym, musi na niego zagłosować 14 osób, głosy 

„wstrzymujące się” nie mają znaczenia. Przepraszam, ja to powiedziałem z głowy, także poproszę o 

zasady. 

Następnie Radny Kazimierz Pańtak odczytał na głos zasady głosowania przy wyborze 

Przewodniczącego Sejmiku. 

Zasady głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak zwrócił się do Radnych z pytaniem czy do przedstawionych zasad 

głosowania ktoś z Radnych ma uwagi? Wobec braku uwag zwrócił się z prośbą do Komisji Skrutacyjnej 

o wydanie kart do głosowania oraz o przeprowadzenie głosowania. 

Członek Komisji Skrutacyjnej Józef Rubacha odczytał w kolejności alfabetycznej nazwiska Radnych, 

którzy podchodzili do urny i oddawali głos. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie 

wyników głosowania 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Kazimierz Pańtak odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej z 

wyboru na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego: 

Komisja Skrutacyjna w składzie Kazimierz Pańtak – przewodniczący, Grażyna Stawowczyk – członek, 

Józef Marcin Rubacha – członek, Grzegorz Grabarek – członek, stwierdziła, iż w czasie wyboru na sali 
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obrad obecnych było 26 radnych. Głosowało 26 radnych. Głosów ważnych oddano 24. Głosów 

nieważnych oddano 2. Kandydat Pan Tomasz Możejko otrzymał następującą ilość głosów: głosów za 

17, przeciw 7, wstrzymujących się nie było. Komisja stwierdziła, że zgodnie z regulaminem dokonano 

wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego, którym został Pan Tomasz Możejko. Do 

protokołu dołączono podpisy Komisji. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej z wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego wraz z 

kartami do głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak pogratulował nowo wybranemu Przewodniczącemu Sejmiku, a 

następnie odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Po odczytaniu projektu uchwały poddał jej przyjęcie pod głosowanie. W wyniku głosowania 

uchwała została przyjęta. Głosowało 26 Radnych. Głosów za oddano 26. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Uchwała Nr I/1/10 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 29 listopada 2010 roku w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radny Senior Klaudiusz Balcerzak pogratulował nowo wybranemu Przewodniczącemu Sejmiku Panu 

Tomaszowi Możejce oraz przekazał mu prowadzenie dalszej części obrad Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Dziękuję Państwu za zaufanie. Może powiem kilka słów 

o sobie, ponieważ tak się składa, że nie było prezentacji, kiedy Państwo głosowali na mnie. Sądzę, że 

uzyskałem dobry wynik. Byłem trzy kadencje radnym w gminie, jedną kadencję radnym w powiecie. 

Wspólnie zaczynałem swoją karierę, tu muszę powiedzieć taki wątek osobisty, z Panem Radnym 

Zbigniewem Kołodziejem, który był wtedy najstarszym stażem radnym z jednolitej organizacji. Z 

wykształcenia jestem magistrem historii. Posiadam szereg studiów podyplomowych. Obecnie jestem 

dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Gorzowie Wlkp., gdzie również mieszkam. Także można 

powiedzieć, że w pewnym sensie północ będzie reprezentowana. Żyję w dwóch miastach na raz, tj. 

Gorzowie i Świebodzinie. Z tej okazji, że jesteśmy tutaj, spotykamy się na forum publicznym chciałbym 

przede wszystkim podziękować za wybór na Radnego Sejmiku. Jest to moja pierwsza kadencja. Jeżeli 

chodzi o wszystkie Kluby, czyli zaczynając od mojej lewej strony: Sojuszu Lewicy Demokratycznej, 

Polskiego Stronnictwa Ludowego, mój Klub oraz Klub Prawa i Sprawiedliwości, chciałbym zapewnić 

Państwa o mojej dobrej woli. Chcę łączyć a nie dzielić, wiem że zostałem wybrany przez daną grupę 
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większościową, ale mogę Państwa zapewnić, że mimo, iż pierwsze sesje przewiduję, iż będą gorące, 

czy to w skali Fahrenheita, czy Celsjusza, to jednak uważam, że na poziomie Sejmiku Województwa 

musimy zapewnić po pierwsze: kulturę, po drugie uczciwość i po trzecie konsekwencję. Konsekwencję 

dla naszych wyborców, a wszystkie działania, w tym budżet województwa służą jednemu – przede 

wszystkim pozyskiwaniu i utrzymaniu tej pozycji, jaką mamy, jeżeli chodzi o redystrybucję środków 

unijnych. Sądzę, że poznamy się bliżej, dziękuję jeszcze raz Państwu. W związku z gorącą atmosferą 

ogłaszam 20 minut przerwy. 

 

Do punktu 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego wskutek wyboru na prezydenta 

miasta. 

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, po przerwie rozpoczynamy obrady 

Sejmiku Województwa Lubuskiego. Przed nami punkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia 

mandatu radnego wskutek wyboru na prezydenta miasta. Szanowni Państwo zgodnie z artykułem 190 

ustęp 1 punkt 2b ordynacji wyborczej do Rad Gmin, Rad Powiatów i Sejmików Województw, mandat 

Tadeusza Jędrzejczaka wygasł wskutek wyboru na Prezydenta miasta Gorzowa Wlkp. Wygaśnięcie 

mandatu Radnego Sejmik stwierdza w drodze uchwały. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa ma 

uwagi lub pytania. Wobec braku uwag projekt uchwały  w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 

wskutek wyboru na prezydenta miasta poddaję pod głosowanie. Wszyscy Państwo otrzymali projekt 

uchwały, nie ma pytań. Wobec tego kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały proszę podnieść 

rękę. Kto jest przeciw. Kto się wstrzymał. 26 Radnych głosowało za. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała Nr I/2/10 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 29 listopada 2010 roku w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego wskutek wyboru na prezydenta miasta stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Do punktu 6a. 

Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego wskutek zrzeczenia się mandatu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Szanowni Państwo Radni rozpoczynamy punkt 6a, tj. 

Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego wskutek zrzeczenia się mandatu. 
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Przypominam, że w dniu dzisiejszym Pan Jan Świrepo złożył pisemną rezygnację z mandatu Radnego 

zgodnie z artykułem 190 ustęp 2 ordynacji wyborczej do Rad Gmin, Rad Powiatów i Sejmików 

Województw. Wygaśnięcie mandatu Radnego Sejmik stwierdza w drodze uchwały. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania. Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego wskutek zrzeczenia się mandatu poddaję pod głosowanie. Kto jest za 

podjęciem uchwały proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw. Kto się wstrzymał. 26 głosów za. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Uchwała Nr I/3/10 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 29 listopada 2010 roku w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego wskutek zrzeczenia się mandatu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Do punktu 7. 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: punkt 7 - Sprawy różne. Szanowni Państwo Radni, 

uprzejmie informuję uprzejmie informuję, że zgodnie z artykułem 27 c ustawy z dnia 5 czerwca 1998 

roku o samorządzie województwa Radny zobowiązany jest w terminie trzydziestu dni od dnia objęcia 

mandatu złożyć oświadczenia majątkowe. Druk oświadczenia otrzymaliście Państwo przed sesją. 

Proszę o wypełnienie go i złożenie na ręce Przewodniczącego Sejmiku w terminie do 29 grudnia 

bieżącego roku. Chciałbym przypomnieć, że w materiałach, które Państwo otrzymali jest również projekt 

uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2011 rok wraz z objaśnieniami, informacją o stanie 

mienia województwa. Jednocześnie przypominam, że po ustaleniu, uchwaleniu składu poszczególnych 

Komisji Sejmiku są one zobowiązane do wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej. Czy w tym 

punkcie ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. Proszę Pan Radny Pańtak był jako pierwszy. 

 

Radny Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący w tym punkcie zazwyczaj na sesji Przewodniczący 

informował kiedy będzie następna sesja ale ja w kuluarach zostałem poinformowany, że następna sesja 

ma być za pół godziny, czy dziewiętnaście minut nie wiem i dlatego zadaję Panu pytanie. W jaki sposób 

Pan skutecznie zawiadomi nieobecnych tutaj Radnych. Ja Pana uprzedzę, że próbowałem, ponieważ 

jak gdyby z racji swojego zawodu często bywam pełnomocnikiem. Próbowałem się dodzwonić do 

Radnego Bartkowiaka. Pan mecenas Urbaniak mówi, że telefonicznie też można powiadomić. Niestety 

jego telefon jest poza zasięgiem. Dlatego jeszcze raz pytam, jeżeli jest prawdą, że chce Pan zwołać 
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sesję jeszcze dzisiaj, w jaki sposób skutecznie zawiadomi Pan Radnych, którzy nie są tu dziś obecni. Ja 

nie będę przypomniał, bo Statut jest dość powszechnie znany, są tam pewne procedury zwoływania itd. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Panie Radny, dziękuję bardzo za wypowiedz. Sądzę, że 

ta wypowiedź została odpowiednio zinterpretowana. Natomiast, ponieważ w tym punkcie nie widzę 

innych spraw wobec tego przechodzę do..  

 

Radny Edward Fedko: Ja jeszcze się zgłaszałem. 

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Bardzo proszę, Pan Radny Edward Fedko.  

 

Radny Edward Fedko: Panie Przewodniczący, ja dwa miesiące temu, jeszcze w poprzedniej kadencji 

złożyłem interpelację i wniosek dotyczący zabezpieczenia właściwych warunków do pracy Klubu. 

Przypominam, że praktycznie od dwóch lat Kluby Radnych Sejmiku nie mają własnych pomieszczeń, 

stąd też są problemy z odbywaniem posiedzeń, przyjmowaniem potencjalnych petentów, składaniem 

dokumentów, w ogóle z wykonywaniem mandatu Radnego. Dlatego prosiłbym bardzo, aby tą procedurę 

z wyznaczaniem pomieszczeń dla Klubów zdecydowanie przyspieszyć. Dziękuje.  

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Dziękuję Panie Radny. Zajmę się tym problemem. 

Szanowni Państwo, wobec braku innych… Proszę. 

 

Radny Kazimierz Pańtak: Przepraszam Panie Przewodniczący. Ja proszę o odpowiedź na pytanie, w 

tym punkcie w sprawach różnych. Czy zamierza Pan zwołać jeszcze dzisiaj następną sesję. Jeżeli tak, 

to w jaki sposób zamierza Pan o tym zawiadomić. Proszę odpowiedzieć na pytanie.   

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Dowie się Pan za momencik Panie Radny.  

  

Do punktu 8. 

Zamknięcie obrad I sesji Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Punkt 8 - Zamknięcie obrad I sesji Sejmiku. Szanowni 

Państwo zamykam pierwszą inauguracyjną. Proszę.  



12 

 

 

Radny Czesław Fiedorowicz: Może troszeczkę dla rozładowania tej gorącej atmosfery, ja bym prosił 

Pana Przewodniczącego, aby na Sali Kolumnowej pojawił się gdzieś zegarek. Żebyśmy wiedzieli, która 

jest godzina, bo w ten sposób dyscyplinujemy sami siebie i szanujemy też czas. Wydaje mi się, że w 

większości sal urzędowych zegarki są i dobrze by było, aby w jednym publicznym miejscu był zegarek. 

Dziękuję bardzo.  

 

Radny Kazimierz Pańtak: Dowidzenia Panie Przewodniczący. Ponieważ nie ma sensu, ja wychodzę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Pan Radny Pańtak jest znany ze wspaniałych zachowań, 

szczególnie pod względem mediów. To wystąpienie było, jak sądzę tylko jednym z wielu. Chciałbym 

Państwa poinformować, że zamierzam za moment zwołać sesję Sejmiku. Pan Radny Tadeusz Ardelli 

wyraził chęć zabrania głosu.  A jednocześnie, drugą zwyczajną sesję Sejmiku … Panie Radny Ardelli na 

razie ja mam głos, gdyby Pan pozwolił mi skończyć. Natomiast sesję roboczą z wyborem komisji 

chciałbym zwołać w przyszłym tygodniu w poniedziałek w godzinach popołudniowych. O czym 

wszystkich Państwa Radnych poinformuje. Szanowni Państwo, mogę przeczytać? Szanowni Państwo, 

zamykam pierwszą inauguracyjną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010-2014. 

Dziękuję Radnym, zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział w jej obradach. Następna 

sesja zostanie zwołana o godz. 19.00 czyli dokładnie za 7 minut, według mojego zegarka. W tym 

samym miejscu. Ponownie Pan Radny Tadeusz Ardelli wyraził chęć zabrania głosu.                                         

Panie Ardelli może udzielę Panu zaraz głosu. Jest taka sytuacja, że wszyscy Radni oraz te osoby, które 

teraz złożą ślubowanie zostały skutecznie powiadomione. Na sali jest Pani Radna Kucharska, oraz Pan 

Radny Tymszan z Sojuszu Lewicy Demokratycznej.    

  

Radny Tadeusz Ardelli: Proszę mi powiedzieć, jaką Pan teraz sesję zwołuje. Zwyczajną czy 

nadzwyczajną.    

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Odpowiadam na pytanie. Zwyczajną sesję Sejmiku 

Województwa Lubuskiego.  

 

Radny Tadeusz Ardelli: Zwyczajną. Proszę Pana, czy Panu znana jest treść paragrafu 18 Statutu? 

Chyba nie, bo Pan został świeżym Przewodniczącym.       
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Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Akurat znam ten paragraf. 1 punkt 1, który chce mi Pan 

przeczytać.       

 

Radny Tadeusz Ardelli: To proszę. Ja Panu przeczytam, że o terminie, miejscu i proponowanym 

porządku powiadamia się Radnych listownie lub w inny sposób najpóźniej na 7 dni. Do zawiadomienia 

dołącza się proponowany porządek, projektu uchwał i inne materiały. Niczego takiego nie mamy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Proszę Biuro Sejmiku o rozdanie materiałów przy sesji 

na godz. 1900. Skuteczne powiadomienie, to jest to Panie Radny, że Pan mnie słyszy.  

 

Radny Tadeusz Ardelli: Proszę? 

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Pan mnie słyszy. 

 

Radny Tadeusz Ardelli: Proszę Pana, ale oprócz tego powiadomienia, musi Pan dopełnić pewne 

wymogi, które przewiduje Statut. A Pan tego nie zrobił.  

 

Przewodniczący Sejmiku Tomasz Możejko: Właśnie tego dokonaliśmy. Proszę o rozdanie materiałów 

i o godz. 1900 rozpoczynamy druga sesję. Zamykam I sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Radny Tadeusz Ardelli: Nie wszyscy zostali poinformowani. W momencie kiedy Pan to ogłaszał, 

Radnego Pańtaka nie było na sali.    

 

 

Protokół sporządziły: 
Karolina Kordas  
Małgorzata Michniewicz 

 

 

Obrady prowadził: 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego 

/-/ Tomasz Możejko 


